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§ 1  Godkännande av dagordningen och val av 
justerare  
Dagordningen godkändes. Protokollet justeras av ordföranden 
och Pelle Pettersson tisdag den 8 september. Det anmäls sedan 
vid stadsdelsnämndens kommande sammanträde. 
 
 
§ 2  Avfallsplan 2021–2024  
Cecilia gjorde en muntlig genomgång av förslag till ny 
avfallsplan. Planen är i huvudsak en revidering av befintlig 
avfallsplan. Det nya målet om nedskräpning berör 
stadsdelsnämnderna i hög grad. Nuvarande mål om farligt avfall 
har tagits bort och ingår nu i övriga mål. Avfallsplanen 
samordnas med miljöprogrammet och klimathandlingsplanen 
vilket är bra.  
 
I avfallsplanen framförs ökade krav på bland annat cirkulär 
ekonomi, återbruk och ökad matavfallsinsamling. En ny 
sorteringsanläggning för matavfall håller på att etableras i 
Högdalens verksamhetsområde. Ett nytt ansvarsområde för 
Stockholm Vatten och Avfall är sopsugsanläggningar.  
 
Lisa tog upp problemet om föroreningar från fåglar och att 
”inget” görs för Magelungen. Svar från Sara: Avskjutning av 
fåglar (Kanadagäss) utförs av skadedjursgruppen inom 
trafikkontoret men resultatet blir begränsat. 
 
Diskussion om att trädgårdsavfall tippas i skogsbryn och övrig 
naturmark. Detta apropå att återvinningen av trädgårdsavfall i 
Högdalen har upphört till förmån för etableringen av ny 
sorteringsanläggning. 
 
§ 3  Förorenade platser i stadsdelsområdet 
En kort genomgång av markföroreningar i Farsta 
stadsdelsområde gjordes av Cecilia. Efter kontakt med 
miljöförvaltningen vet vi att markföroreningar finns i stort sett 
överallt. I området som numera kallas Lilla Sköndal finns 
föroreningar från före detta deponin Sköndalstippen, bland annat 
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fyllnadsmassor från 1960-talet. I övrigt handlar det bland annat 
om platser där det är eller har varit handelsträdgårdar 
(bekämpningsmedel) panncentraler (kolväten) bensinstationer, 
billackering, kemtvättar (klorerade lösningsmedel) och båttvättar 
(båtbottenfärger). 
 
I övrigt kan nämnas att när nya detaljplaner tas fram görs 
markundersökning i det aktuella området. 
 
Peter ställde en fråga om utsläpp från Skogskyrkogårdens 
krematorium. Förvaltningen kommer att återkomma till 
miljörådet om detta och ämnet markföroreningar i övrigt vid ett 
senare tillfälle. 
        
 
§ 4  Stadsodlingar  
Cecilia: Antalet stadsodlingar i stadsdelsområdet har ökat från 5 
till 15 stycken under 2020. Förvaltningen har främst fått kontakt 
med nya odlare genom Facebook. Flertalet odlare med 
brukaravtal är privatpersoner. Två föreningar, Fagerlidsodlarna 
och Gubbängens koloniförening, har brukaravtal med 
förvaltningen. Koloniföreningen har fyra odlingslådor utanför sitt 
område där några boende i närliggande studenthus odlar och 
föreningen bistår med odlingshjälp och tips.  
 
Bilder på stadsodlingar visades.  
 
 
§ 5  Mark för odlingslotter 
Sara redogjorde för förvaltningens uppdrag från nämnden om att 
göra en inventering av kommunal mark utifrån behov av att hitta 
eller göra plats för fler kolonilotter. Förvaltningen har också fått 
ett brev från Stockholms koloniträdgårdar där de önskar att mark 
iordningställs för koloniträdgård på Farstanäset.  
 
Förvaltningens långsiktiga målsättning är att behovet av att odla i 
stadsdelsområdet ska vara täckt – olika former – i rimlig mån. 
Kortsiktig målsättning är att skaffa bättre kunskap om processen 
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för hur nya koloniträdgårdar går till, kostnader, inventering av 
möjliga platser samt att upprätta en dialog med Stockholms 
koloniträdgårdar. 
 
Frågeställningar: 

• Hur ser efterfrågan ut lokalt i Farstas föreningar? 
• Vilka kriterier ska var uppfyllda för att mark kan anses 

lämplig för kolonilotter/stadsodling?  
• Vilka detaljplanebestämmelser ska råda för stadsodling 

och kolonilotter?  
• Vilka markområden inom stadsdelsområdet uppfyller 

dylika kriterier och planbestämmelser? 
• Hur ser processen ut för att skapa en ny koloniträdgård? 
• Hur bildas en lokal förening? 
• Kan fler odlingslotter tillkomma i anslutning till befintliga 

föreningar genom att utvidga områdena och/eller dela 
lotter? 

 
Pelle tog upp en övrig fråga: Det är dåligt med skräpkorgar i hela 
stadsdelsområdet. För några år sedan plockades ett antal 
skräpkorgar bort. Det saknas även särskilda skräpkorgar för 
hundbajspåsar. Svar från Sara: Till nästa möte visar förvaltningen 
en karta var samtliga skräpkorgar finns placerade i 
stadsdelsområdet.     
 
§ 6  Nästa sammanträde 
Nästa sammanträde hålls torsdag den 22 oktober kl 16:00–17:00 i 
lokal Sunne på Storforsplan 36. 
 
 
§ 7  Sammanträdet avslutas 
Ordföranden avslutade sammanträdet.  
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